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Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské 
záležitosti Zastupitelstva Plzeňského kraje 

  

Zápis z 25. zasedání dne 19. 3. 2024  
 
 

 

 

 
                                   

 Prezence 
 

Přítomni  
předseda: Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
 
členové:  
Ing. et Bc. Lucie Burianová 
Michal Hána 
RNDr. Lucie Hemrová, Ph.D. 
Ing. Lucie Frank Kristová 
Jan Kůrka 
Jan Látka 
doc. Mgr. Ing. Roman Sloup, Ph.D.  
Miroslav Švarc 
Ing. Milan Vácha 
Mgr. Eva Volfová 

  

Omluveni  
 
 

Hosté Mgr. Martin Plíhal- vedoucí Odboru životního prostředí, KÚPK 
Ing. Jan Kroupar- vedoucí Oddělení ochrany přírody, KÚPK 
Ing. Jakub Rataj- vedoucí Oddělení vodního hospodářství, KÚPK 

  

 
Na vědomí 

 
Odbor kancelář ředitelky KÚPK  (kopie - prezenční listina) 
 
 

 

 

Číslo zasedání 

 

25 

Datum konání  19. 3. 2024 – 15.00 hod.  

Místo konání Zasedací místnost č. 326, KÚPK 

Zapisovatel Šárka Batková, M.Ec. 
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Program 
 

1. Zahájení  

2. Návrh stanoviska Zastupitelstva PK k těžbě zlata u Kašperských Hor.  

3. Poskytnutí dotace na výstavbu záchranné stanice živočichů v Plzni.  

4. Poskytnutí dotací na provoz záchranných stanic v PK.  

5. Poskytnutí návratné finanční výpomoci ČSOP Spálené Poříčí na 
předfinancování projektu v rámci programu Interreg – repatriace sýčka.  

6. Plán rozvoje vodovodů a kanalizací PK.  

7. Různé  

8. Diskuze a závěr  

 

Zápis z jednání 
 

Číslo Text 

1.  
 

 
Zahájení. 
 
Předseda Výboru pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti 
Zastupitelstva Plzeňského kraje (dále VŽPEU ZPK) pan Ing. et Ing. Jan Bozděch, 
Ph.D. přivítal přítomné členy na 25. jednání Výboru pro životní prostředí, zemědělství 
a evropské záležitosti ZPK, které bylo svoláno elektronickou pozvánkou ze dne 12. 3. 
2024 a zahájil zasedání v 15:00.  

Je přítomno 11 členů, výbor je usnášeníschopný. 
 
Předseda přivítal přítomné hosty. Přítomnost hostů byla schválena.  
 
Ověřovatelem zápisu a usnesení byla zvolena Ing. Burianová, která s nominací 
souhlasila a výbor ji schválil. 
 
Dále předseda představil program jednání a zeptal se přítomných členů, zda mají 
připomínky. Žádné připomínky nebyly. Program jednání byl schválen.  

2.  

 

Návrh stanoviska Zastupitelstva PK k těžbě zlata u Kašperských Hor 

 

Předseda předal slovo Ing. Krouparovi. 

 

Ing. Kroupar okomentoval materiál, který byl členům výboru zaslán předem. Jedná se 
o materiál k přijetí stanoviska ve věci nesouhlasu se stanovením průzkumného území, 
s prováděním průzkumných prací a s těžbou zlata v Chráněné krajinné oblasti 
Šumava u Kašperských Hor  
 

Bylo přijato usnesení č. 64/24 
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3.  

 
Poskytnutí dotace na výstavbu záchranné stanice živočichů v Plzni 

 
Ing. Kroupar komentuje materiály k přijetí stanoviska ve věci „Poskytnutí individuální 
dotace na podporu celkové rekonstrukce, modernizace a rozšíření Záchranné stanice 
živočichů Plzeň“, které členové obdrželi emailem předem. 
 
Cílem je udělat v místě novou záchrannou stanici, současný areál ze začátku 90. let je 
nevyhovující. Celkový rozpočet projektu je cca 21,5 mil. Kč, záchranná stanice žádá 
o financování 4 mil. Kč z prostředků PK a dalších 4 mil. Kč ze strany města Plzně. 
Odbor živ. prostředí PK navrhl částku 4 mil. Kč rozdělit na dvě části - 2 mil. Kč bude 
proplaceno v roce 2024 a další 2 mil. Kč v roce 2025. Poskytnutá částka 4 mil. Kč by 
byla svázána s celkovými výdaji, kdy by tvořila 18 % nákladů celkového projektu. 
V případě, že by stavba neproběhla v celém rozsahu, příspěvek PK by se snížil. 
Jedná se o velkou sumu, ale záchranná stanice v Plzni poskytuje péči pro velkou část 
PK, mají velice široký záběr, řeší řadu nadstandardních věcí (péče o čápy a orly) a jak 
roste jejich agenda, je třeba je zabezpečit materiálně, technicky a prostorově. Největší 
část bude financována ze Státního fondu živ. prostředí. 
 
Dotazy: 
Mgr. Volfová uvádí, že projekt se jí líbí, chtěla by se informovat, zda není možnost je 
zahrnout do Ekovýchovy. Ing. Kroupar uvádí, že již v tuto chvíli se významně podílejí 
na ekovýchově a pořádají řadu záchranných dobrovolnických akcí. Předseda 
doplňuje, že s tímto pan Makoň počítá, v materiálech v prezentaci je blíže popsán 
záměr s vizualizacemi. Do dvou let by mělo být hotovo. 
Pan Látka doplňuje, že by bylo dobré jako podmínku do smlouvy vložit, že tuto 
štědrou dotaci dostanou výměnou za poskytnutí ekologické výchovy. Ing. Kroupar 
uvádí, že toto je součástí následujícího bodu, kde výbor projedná provozní dotaci 
záchranným stanicím.  
Paní Hemrová, PhD. dodává, že projekt podporuje, protože i ekovýchova něco stojí, 
v obecné rovině taková podmínka k ničemu nebude. Zavazovat se k něčemu, na co 
nedostanou prostředky – toto jsou prostředky čistě na stavbu. Ing. Kroupar doplňuje, 
že přijetím dotace od MŽP se zavazují, že se environmentální výchově budou věnovat 
ještě min 10 let.  
Ing. Vácha uvádí, že jestliže se bavíme o hotovém projektu, na který je stavební 
povolení – tedy klece jsou již nakreslené, to nesouvisí s jakoukoliv výchovou, my 
potřebujeme dodělat stavbu. Motat do toho jakékoliv činnosti je dost komplikované. 
Paní Hemrová PhD. doplňuje, že jsou různé názory, jaký úkol mají spolky 
ve společnosti. Vyplňují mezeru s činnostmi, které nikdo jiný nedělá. Víme, že je to 
potřeba, stát to těžko zajistí, tato skupina lidí to supluje a my bychom jim měli být 
vděční a pomoct jim najít prostředky. V materiálech je velmi srozumitelně uvedeno, že 
oni tímto reagují na novou legislativu, kdy pro zvířata chovaná v zajetí musí být 
splněna čím dál tím náročnější nároky na velikost a kvalitu prostoru. Dotace je čistě 
na prostory, nikoliv na ekovýchovu. 
 

Bylo přijato usnesení č. 65/24 
 

4.  

 
Poskytnutí dotací na provoz záchranných stanic v PK 

 

Ing. Kroupar komentuje materiály, které byly zaslány předem. Jedná se o materiály 
k přijetí stanoviska ve věci „Poskytnutí individuálních dotací na podporu provozu 
záchranných stanic v roce 2024“.  
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Bylo přijato usnesení č. 66/24 
 

5.  

 
Poskytnutí návratné finanční výpomoci ČSOP Spálené Poříčí na 
předfinancování projektu v rámci programu Interreg – repatriace sýčka 

 

Členům výboru byl předem zaslán návrh smlouvy o poskytnutí návratné finanční 

výpomoci v celkové výši 2 500 000 Kč ZO ČSOP SPÁLENÉ POŘÍČÍ, se sídlem 

Plzeňská 55, 335 61 Spálené Poříčí, IČO: 00519308, na který záchranná stanice 

získala dotační podporu z programu Interreg. Dotace je poskytnuta až po 

profinancování alespoň části nákladů.  

Ing. Kroupar doplňuje, že vzhledem k omezeným finančním prostředkům není 
ekocentrum schopno předfinancovat a čekat, až jim bude zpětně částka proplacena. 
Proto se obrátilo na PK, aby jim pomohl období od platby po proplacení částky (cca ¾ 
roku) překlenout. Je to forma bezúročné překlenovací půjčky. 
 

Bylo přijato usnesení č. 67/24 
 

6.  

 
Plán rozvoje vodovodů a kanalizací PK 

 

Předseda požádal Ing. Rataje, aby seznámil členy výboru s předem zaslanými 
materiály k přijetí stanoviska ve věci schválení aktualizace Plánu rozvoje vodovodů a 
kanalizací Plzeňského kraje, změna č. 17 zpracovaná v roce 2023. 
 

Bylo přijato usnesení č. 68/24 
 

7.  

 
Různé 
 
Předseda informoval členy, že v tomuto bodě nemá žádné téma, je možné přejít 
k diskuzi.  
 

 
8.  
 

 
Diskuze a Závěr. 
 
Předseda vyzval členy, zda mají náměty do diskuze. 
 
Pan Kůrka velmi kladně hodnotí zkušenost člena komise včelařské. Předseda děkuje 
za zpětnou vazbu. 
 
Paní Hemrová, PhD. oslovila pana předsedu s informací, že se na Komisi živ. 
prostředí města Plzně měla možnost setkat s panem Durasem, který se zajímá o 
kvalitu vody. Má nová čísla týkající se kvality vody v Klatovech – což je zdroj pitné 
vody i pro Plzeň. Pan předseda by se rád s panem Durasem sešel a domluvil se s ním 
na prezentaci na některém z budoucích zasedání VŽPEU ZPK. Ing. Kroupar 
komentuje, že o této situaci ví. Perfektně funguje čistírna, ale ve chvíli, kdy zaprší, je 
s kvalitou vody problém díky jednotné kanalizaci. Kanalizace v celé ČR jsou navrženy 
tak, aby nedošlo k jejich přetečení, ale díky tomu znečištění jde rovnou do toků. Toto 
biologické znečištění nemá vliv na pitnou vodu v Plzni. Velkou část zachytí řeka a 
další část zachytí úpravna vody. Mgr. Volfová upozorňuje, že toto je dlouhodobý 
problém Plzně, kdy se ví, že i některé nemoci jsou zde více a dává se to do souvislosti 
s kvalitou místní vody. Mgr. Volfová upozorňuje, že kauza byla v letech 2015-2016, 
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otázka je, zda se to od té doby zlepšilo. Ing. Kroupar upozorňuje, že vodárna změnila 
majitele a byla nucena dodržovat přísná opatření. Pan Kůrka je překvapen, žil 
v domnění, že kvalita pitné vody na Plzeňsku je jedna z nejlepších, uvítal by tabulku 
s přehledem, jak si vedeme v porovnání s kraji v ČR. 
 
Pan Švarc doplňuje jeho zkušenost s velkým rozdílem v množství kalu různých obcí s 
podobným množstvím obyvatelstva. Je reálné, že pro ulehčení rozpočtu se v noci část 
kalu odpouštěla. 
 
Předseda výboru uvedl, že se poradí v rámci odboru ŽP a připraví podklady na jedno 
z dalších zasedání výboru spolu s přednáškou pana Durase.  
 
Další zasedání proběhne dne 23. 4. 2024 jako výjezdní, místo bude blíže upřesněno. 
 
Předseda poděkoval všem za účast a ukončil jednání v 16:00.  
 

 
Zápis byl vyhotoven dne 19. 3. 2024 – počet stran: 5, počet příloh: 2 
 
 
 
 Šárka Batková, M.Ec.            Ing. et Bc. Lucie Burianová         Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
 
 
.......................................            ......................................            .............................................. 
 zapisovatel  ověřovatel zápisu  předseda výboru 
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Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské 
záležitosti Zastupitelstva Plzeňského kraje 

  

Usnesení z 25. zasedání dne 19. 3. 2024  
 

 

 

                                           Příloha č. 1 zápisu 

 

 
 

 

Číslo Text Stav 

 
64/24 

 
Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK 
doporučuje Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit nesouhlas se 
stanovením průzkumného území, s prováděním průzkumných prací a s 
těžbou zlata v Chráněné krajinné oblasti Šumava u Kašperských Hor. 
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  
 

 
 
 
 
 
 
11 
0 
0 
0 

 
65/24 

 
Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK 
doporučuje Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit poskytnutí individuální 
dotace žadateli Dobrovolný ekologický spolek-ochrana ptactva, se sídlem 
Zábělská 1512/75, Doubravka, 312 00  Plzeň, IČO: 45332690, ve výši 
4.000.000 Kč, na podporu celkové rekonstrukce, modernizace a rozšíření 
ZSŽ Plzeň. 
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  

   

 
 
 
 
 
 
 
 
11 
0 
0 
0 

 
66/24 

 
Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK 
doporučuje Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit poskytnutí individuální 
dotace těmto žadatelům: 
 
1. Dobrovolný ekologický spolek - ochrana ptactva, se sídlem Zábělská 

1512/75, Doubravka, 312 00  Plzeň, IČO: 45332690, ve výši 1.067.200 
Kč, na projekt „Podpora na provoz záchranné stanice Plzeň 2024“ 

 
2. ZO ČSOP SPÁLENÉ POŘÍČÍ, se sídlem Plzeňská 55, 335 61  Spálené 

Poříčí, IČO: 00519308, ve výši 1.298.900 Kč, na projekt „Péče o 
handicapované živočichy v záchranné stanici živočichů ve Spáleném 
Poříčí v roce 2024“  

 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
11 
0 
0 
0 
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67/24 

 
Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK 
doporučuje Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit poskytnutí návratné 
finanční výpomoci v celkové výši 2 500 000 Kč ZO ČSOP SPÁLENÉ 
POŘÍČÍ, se sídlem Plzeňská 55, 335 61 Spálené Poříčí, IČO: 00519308  
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  

   

 
 
 
 
 
 
11 
0 
0 
0 

 
68/24 

 
Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK 
doporučuje Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit Plán rozvoje vodovodů 
a kanalizací Plzeňského kraje, změnu č. 17 zpracovanou v roce 2023 dle 
přílohy. 
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  

   

 
 
 
 
 
 
11 
0 
0 
0 

 
 
 
 
Šárka Batková, M.Ec.              Ing. et Bc. Lucie Burianová         Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
   
 
 
......................................              ......................................                 ....................................... 
  
 zapisovatel                  ověřovatel usnesení  předseda výboru  


